
Folketingets Boligudvalg

Dato: 5. marts 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 14. december 

2009 til indenrigs- og socialministeren følger hermed socialministerens

endelige svar på spørgsmål nr. 127 (BOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 127:

”Ministeren bedes oplyse, hvordan udsættelserne af lejere i Aalborg Kom-

mune fordeler sig på familietyper samt, hvor mange pct. af udsættelserne 

kommunen har undgået samlet set og fordelt på familietyper ved de tiltag, 

Aalborg Kommune har iværksat før loven blev ændret i 2009?”

Svar:

Aalborg kommune har på baggrund af ubearbejdede data fra fogedretten 

oplyst, at kommunen for perioden fra 5. september 2007 til 30. juni. 2009 har 

registreret 1.110 fogedsager. Før den 5. september 2007 foretog Aalborg 

kommune ikke en central registrering af fogedsager. Sagerne fordeler sig

således:

Familier med børn: 305

Heraf tilbagekaldt: 192

Familier uden børn: 805

Heraf tilbagekaldt: 412

Tilbagekaldte sager kan være fogedsager, der trækkes tilbage, fordi der 

findes en løsning, hvor lejeren enten bliver boende eller frivilligt indvilger i at 

flytte, men det kan også dreje sig om sager, som blot udsættes til et senere 

tidspunkt. Fogedsager, som ikke tilbagekaldes, ender ofte med udsættelse, 

men udsættelsen bliver i nogle tilfælde afværget i sidste øjeblik.
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Aalborg kommune har tidligere blandt andet i en pressemeddelelse i maj 

2008 givet udtryk for, at kommunen var godt tilfreds med sin indsats mod 

udsættelser af lejere. Kommunen fandt, at en målrettet strategi specielt med 

hensyn til børnefamilier har bidraget til bedre løsninger og været med til at 

reducere antallet af udsættelser.

Pressemeddelelsen byggede på en intern evaluering, hvor kommunen hav-

de fundet frem til detaljerede oplysninger om forløbet i hver enkelt sag.

Pressemeddelelsens tal er hverken sammenlignelige med ovenstående 

ubearbejdede oplysninger fra Fogedretten eller med Domstolsstyrelsens tal. 

Kommunen har oplyst, at det ikke er alle afværgede fogedsager, den har 

modtaget besked om.  

Karen Ellemann

/ Lise Nielsen


